
Trzydziesta  piąta sesja Rady Miejskiej odbyta 

 w dniu 6 listopada 2017 roku  w Trzcińsku-Zdroju 

_______________________________________________________ 

P R O T O K Ó Ł Nr XXXV/ 2017 

 

z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 

6 listopada 2017 roku 

 
Miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Trzcińsku-Zdroju 

 
Czas rozpoczęcia obrad - godz. 15 

00
 

 

Czas zakończenia obrad - godz. 16
 18

 

 

Rada w składzie - 15 Radnych 

 

W obradach uczestniczyło – 14 Radnych 

Brak radnych 

1. Edwarda Iwańskiego 

 
co stanowi – 93,33% 

 

Obrady XXXV sesji otworzył Wice przewodniczący Rady Miejskiej pan Robert Kowalski, który 

przywitał wszystkich zebranych: radnych, Burmistrza, Zastępcę Burmistrza, Pana skarbnika 

Kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych Gminy, sołtysów i wszystkich gości obecnych na 

sesji. Stwierdził quorum na podstawie listy obecności - 14 radnych obecnych.  

/ lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/. 

 

W obradach uczestniczyli: Zastępca Burmistrza, Skarbnik Gminy, mieszkańcy miasta. 

 

Do punktu I. 2  Przyjęcie porządku obrad  

 

Przewodniczący obrad- porządek obrad dostał dostarczony i w związku że jest to sesja zwołana w 

trybie nadzwyczajnym nie ma możliwości zmiany porządku obrad. 

Porządek obrad  sesji Rady Miejskiej: 

I.   Sprawy regulaminowe: 

1.  otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 

2.   przyjęcie porządku dziennego obrad, 

II. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. w sprawie zmiany budżetu Gminy Trzcińsko-Zdrój na rok 2017 (druk nr XXXV/345/2017) 

2. w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Trzcińsko-Zdrój na lata 

2017-2027. (druk nr XXXV/346/2017) 

3. w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego (druk nr XXXV/347/2017) 

III. Wolne wnioski i informacje. 
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IV. Zakończenie sesji. 

 

 

Do punktu II. 1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Trzcińsko-

Zdrój na rok 2017 (druk nr XXXV/345/2017) 
Uchwałę przedstawił skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- uchwały są połączone wobec 

tego wszystkie omówię razem, ponieważ jedna wynika z drugiej. Nie ma żadnych dodatkowych 

wydatków, bo mamy takie zapisy, że wcześniejsza spłata kredytów nie rodzi kosztów bankowych przy 

spłacie. Udzielając kredyt skonsolidowany jest zapis, że zastrzegamy sobie nie pobranie prowizji.  

Odsetki były by niższe przy tej marży i pozwoliłoby to na uchwalenie budżetu na rok 2018 i 2019 przez 

Radę bez ingerencji RIO. Wydatki w oświacie będą wyższe. Kredyt jest na bardzo korzystnych 

zasadach. 

 

Przewodniczący obrad- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Radny pan Zdzisław Iwanicki- spłaty kredytów rozciągnięty w latach do 2026 roku i w związku z 

powyższym obsługa kredytu wzrośnie. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- macie państwo to obliczone to obsługa jest niższa o 

70tys. zł te trzy kredyty były do 2023 roku. Nie da się wyliczyć bo odsetki będą dłuższe do spłaty ale 

niższa kwota będzie zaciągniętego roku w 2019 roku. Patrzymy globalnie. Gmina zyskuje na obsłudze 

70tys. zł i zyskuje odpoczynek w roku 2017 i 2019. w 2019 roku i tak nie unikniemy kredytu tylko nie 5 

milionów a może 2 800 000z. przy takich nakładach na oświatę jakie mamy obecnie. 

 

Radny pan Zdzisław Iwanicki- prosiłem na poprzedniej sesji o zrobienie własnego programu 

naprawczego. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- w programie naprawczym musimy określić gdzie 

zaoszczędzimy na wydatkach, a dzisiaj kierownicy referatu mówią ile mi dasz na wydatki. A ja mówię 

tyle ile mam. Bo nie powiem, że zaoszczędzę. Bo na drogach czy mieszkaniówkę nie wydamy 100 tys. 

zł a wydamy 50 tys. zł, bo ja na te zadania mam zapisane po 15 tys. zł. Jedynym wydatkiem jest oświata 

na którą musimy wydać 8 700 000 zł z budżetu i tu musimy się zastanowić jak to zrobić dalej jest to 

temat drażliwy.  

 

Przewodniczący obrad-  konsolidacja kredytu czyli rolowanie, ale nie załatwia to tematu naszej gminy 

dlatego kolega chciał usłyszeć program naprawczy ale jakiś plan konkretny czy usłyszeć to na piśmie, 

jak tego planu nie będziemy, jedyny jest przypadek że konsolidacja może mieć inny skutek, bo jak nie 

ma go to ulżymy sobie tylko te dwa lata, nic się nie da później zrobić. Czy już rozmawialiście o tym by 

taki plan opracować. W zeszłym roku było zastawianie szkół a teraz rozwiązanie jest lepsze byśmy mieli 

teraz plan dobry wyjścia z sytuacji. Co my z oświatą możemy zrobić. My samorządowcy czy my w 

ogóle coś możemy. Słyszałem, że byli panowie z partii rządzącej, że nie pozwolą ruszyć żadnych szkół. 

Czy są większe subwencje na dotację dla szkół mniejszych.  

 

Zastępca Burmistrza pan Emilian Osetek- należy poczekać do założeń wiosennych i tu będziemy mieli 

pewność o tych dochodach na szkoły. Bo na razie nie ma zwiększenia subwencji, że miała być 

subwencja do oddziału. 

 

Przewodniczący obrad-  może byśmy zaprosili tych posłów by nam powiedzieli jak powinniśmy sobie 

poradzić a pan skarbnik mówi tylko o szkołach czyli nigdzie więcej nie możemy nic uszczuplić.  
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Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- wszędzie indziej są same potrzeby, przy tworzeniu 

budżetu widzę jakie są możliwości finansowe. 

 

Radny pan  Janusz Pieróg- dlaczego zakładaliśmy taki okres by te spłaty były niższe. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- jest to rozłożone na okres 10 lat i niech tak będzie. 

 

Radny pan  Janusz Pieróg- jakie  inwestycje będą w 2018 roku. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- to jest w WPF jest to nowa stacja uzdatniania wody w 

Gogolicach prawdopodobnie będzie przeniesiona na rok 2019, budowa oczyszczalni ścieków w Chełmie 

Dolnym, budowa oczyszczalni ścieków w Trzcińsku-Zdroju, przebudowa drogi Mickiewicza 

rozpoczęcie sieci Górczyn i nowa stacja uzdatniania wody. Zagospodarowanie terenu wokół baszty, 

dopłata do ścieżki rowerowej. Drugi etap budowy szatni sportowej w Piasecznie. To są prawie 

wszystkie inwestycje z dofinansowaniem. A w 2019r. będzie dalszy etap oczyszczalni w Trzcińsku. To 

jest wszystkie do 2021 roku. Bez tego po konsolidacji. W 2019 roku czeka nasz kredyt 5 milionów i 

spłacimy 2 miliony kredytu do 2019r oku i weźmiemy 5 milionów. Na jedno nam wyjdzie. 

 

Radny pan  Janusz Pieróg- dążę do tego, że jak nic nie zrobimy z oświatą to będzie nam ciężko i 

chciałbym by radni się wypowiedzieli może lepiej wszystkie dzieci włożyć w jedną szkołę i to by nam 

w znacznym stopniu odciążyli byśmy sobie oświatę. Proszę wyliczyć koszty budowy nowej szkoły w 

przyszłych latach bo Kuratorium Oświaty nie wyrazi zgody na likwidację żadnej szkoły ale może być 

koniec Gminy w 2025 roku. 

 

Przewodniczący obrad- czy w obecnej sytuacji nasza Gmina może unieść taką inwestycję jak budowa 

nowej szkoły. Oczywiście nadal są wydatki na oświatę. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- musielibyśmy wiedzieć jaki jest koszt budowy jaka 

byłaby to różnica o około 2 miliony złotych to było by do zrobienia. A na pewno wydatki znacznie by 

spadły. Pozwoliłoby to na spłatę kredytów i obsługę zadłużenia. 

 

Burmistrz Gminy pan Zbigniew Kitlas- pomysł może być dobry, ale to i tak się wiąże z likwidacją 

szkół i ludzie mogą być nie zadowoleni że muszą dowozić dzieci do Trzcińska. Trzeba przeliczyć 

wszystkie koszty. Jeśli subwencja by wystarczała na utrzymanie szkół i Gmina by dokładała minimalny 

procent a nie jak obecnie 60% jak dopłaca do Gogolic to można by rozbudować szkoły. Ale ta szkoła 

nie powstanie w ciągu roku ani nawet dwóch lat. Mówi się o podwyżce dla nauczycieli 15 % ale w 

trzech etapach, to wyjdzie prawie 18% i to Gmina ponosi koszty. 

 

Radny pan  Cornelis Vreeswijk- ja myślę, że mniej przeciwników będzie jak będziemy budować nową 

szkołę bo każdy budynek wymaga remontów i nakładów. 

 

Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas- ale co zrobimy z takim budynkiem wielkim w Góralicach. 

 

Radny pan Janusz Pieróg- zgłaszam wniosek formalny by przegłosować ilu radnych jest za budową 

nowej szkoły w Trzcińsku-Zdroju. 

 

Przewodniczący obrad- wnioski będą głosowane w wolnych wnioskach. 

 

Radny pan Zdzisław Iwanicki- wiemy, że projekt rozwijanie ofert przyrodniczych nie dostał 

dofinansowania. 
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Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- nie dostał, ale niemcy dalej walczą o ten projekt on jest 

na lata 2020-2021, na razie zostawiamy bo dofinansowanie jest w granicy 85%, jak już nie będzie 

żadnej możliwości to on wypadnie. 

 

Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas- ponoć Niemcy mówią, że jest to wina Pomeranii po stronie 

Polskiej. Ale oficjalnego pisma nie ma. 

 

Radny pan  Zbigniew Wiśniewski- przeczytał pan inwestycje na 2018 rok ale tam nie ma świetlicy w 

Piasecznie. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- bo ona jest na 2019 rok. 

 

Radny pan  Zbigniew Wiśniewski- w zeszłym roku mówił pan, że będzie budowa w 2017 roku. A 

zaraz się okaże że będzie to 2020. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- jak będzie nabór i będzie na nasz wkład własny na 

który będzie nas stać to jest na 2018r.  

 

Radny pan  Zbigniew Wiśniewski- Teraz jak gmina jest w fatalnej sytuacji to my chcemy i nową 

oczyszczalnie i nową szkołę. 

 

Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas- ja mówiłem, że jest wiele priorytetów i należy wskazać ten 

główny priorytet. A cały czas mówimy, że oczyszczalnia jest niezbędna. Może być taki moment, że ta 

oczyszczalnia nie spełni parametrów i będzie zamknięta. Świetlica w Piasecznie powstanie kiedyś 

powiedziałem, że woda w Tchórznie będzie i jest.  

 

Radny pan  Zbigniew Wiśniewski- można było tą świetlicę w Piasecznie zrobić wcześniej. 

 

Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas- Nie można było bo były inne zadania. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodniczący obrad-  stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXXV/ 345/2017 stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Do punktu II. 2. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Trzcińsko-Zdrój na lata 2017-2027. (druk nr 

XXXV/346/2017) 
Uchwałę przedstawił skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski. 

 

Przewodniczący obrad- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Radny pan  Cornelis Vreeswijk- czy jest w uchwale wpisana kanalizacja Gogolic. 
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Zastępca Burmistrza pan  Emilian Osetek- nie ma jak chcemy to wpisać to należy zacząć od budżetu 

na 2018 rok. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodniczący obrad-  stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXXV/ 346/2017 stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu II. 3. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu konsolidacyjnego 

(druk nr XXXV/347/2017) 
Uchwałę przedstawił skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski obejmuje  to trzy kredyty oprócz 

kredytu zaciągniętego w banku spółdzielczym nie spowoduje on zwiększenia kwoty zadłużenia 

spłacamy w latach 2018-2026. 

 

Przewodniczący obrad- otwieram dyskusje czy są pytania? 

 

Nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący obrad- odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

 

- za- 14- głosów 

 

Przewodniczący obrad-  stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

/Uchwała Nr XXXV/ 347/2017 stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 

 

Do punktu III. Wolne wnioski i informacje. 

 
Przewodniczący obrad- Proszę Radnego Pieroga o sformułowanie swojego wniosku. 

 

Radny pan  Janusz Pieróg-  wniosek o stanowisko radnych w sprawie budowy szkoły w Trzcinisku-

Zdroju. 

 

Skarbnik Gminy pan Ryszard Makuchowski- dyrektorzy szkół przedstawili nam potrzeby 

remontowe i jest to ogólnie  1 500 000 zł, to jest naprawa dachu malowanie elewacji podłogi. 

 

Radny pan Zdzisław Iwanicki- trzeba się zastanowić bo należy zrobić wyliczenia, rozeznanie, 

porozmawiać z kuratorium na ten temat co będzie się działo z tymi szkołami bo dzisiaj same chęci to za 

mało. Należy się zorientować ile taka szkoła by kosztowała. 

 

Zastępca Burmistrza pan  Emilian Osetek- w styczniu najpóźniej w lutym damy taką informację czy 

kuratorium wyrazi zgodę na to, możliwość dofinansowania i koszt budowy. 
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Radny pan Zdzisław Iwanicki-  co z tymi budynkami, jak użytkować, czy remontować.  

 

Radna pani  Magdalena Kopczyńska-Pacyk- może należy rozpatrzyć dotychczasowe zasoby może 

jakaś rozbudowa. 

 

Burmistrz Gminy pan  Zbigniew Kitlas-  nie wiem co mieszkańcy Góralic powiedzą na temat zrobienia 

tam mieszkań komunalnych, czy socjalnych. W szkole w Gogolicach też można kilka mieszkań 

socjalnych zrobić. 

 

Przewodniczący obrad-  wobec tego chciałbym wiedzieć ile byśmy zaoszczędzili i jaki byłby aspekt 

społeczny ile osób by straciło pracę. 

 

 Radny pan  Janusz Pieróg-  chcemy nowej szkoły i wyjść z zadłużenia? 

 

Przewodniczący obrad-  kto z radnych jest za wnioskiem radnego Pieroga? 

 

- za- 5- osób 

- przeciw- 4- osoby 

- wstrzymały się – 3 osoby 

 

Przewodniczący obrad-  stwierdzam, ze wniosek radnego Pieroga został przyjęty jednogłośnie. 

  
Radny pan  Antoni Śliwiński-  byłem na spotkaniu Stowarzyszenia Miłośników Ziemi Trzcińskiej i 

proszono bym załatwił kilka spraw mamy pięknie oświetlone zabytki a koło Domu Dziecka teraz 

gałęzie przysłaniają ten reflektor proszę by je przyciąć. Na każdej z bram i Baszt są balkony i te tarasy 

my sprzątaliśmy z liści i jak tego się nie robi to woda nie spływa i będzie, to się niszczyło prośba by 

oczyścić to z liści. Trzecia sprawa to Baszta Zachodnia po naszym rekonesansie stwierdziliśmy że nie 

ma tam siatek w okienkach i wlatuje tam ptactwo i jest tam bałagan. A jeśli chodzi o spotkanie na 23 w 

Urzędzie związane ze zmianą ulicy 2 Lutego my jako stowarzyszenie to możemy postąpić podobnie jak 

z ul. 9 Maja, jest 2 Lutego święto mokradeł. Tam jest 5 instytucji, które by musiały zmieniać pieczątki 

no i mieszkańcy. Zlikwidować ulice 2 Lutego jako wyzwolenie Trzcińska a nadać Światowy Dzień 

Mokradeł.  

 

Zastępca Burmistrza pan Emilian Osetek- konsultacje zostały ogłoszone w związku z 

zawiadomieniem o wszczęciu postępowania w sprawie zmiany nazwy ulicy. 

 

Radny pan  Piotr Przytuła- prośba od mieszkańców Alei Wolności od ostatniej awarii najpóźniej mieli 

prąd i nie działa tam lampa i tam jest przejście dla pieszych. Na polnej też lampa nie świeci. 
 

Przewodniczący obrad- Pani Sara pokój nr 4 zgłasza awarie od ręki, ale oni nie zawsze od razu 

reagują. Chciałem złożyć wniosek byśmy w 2018 roku nie planowali wydawania Biuletynu 

Informacyjnego. Kto z państwa jest: 

 

- za- 8- osób 

- wstrzymały się – 3- osoby 

 

Przewodniczący obrad-  stwierdzam, że wniosek został przyjęty większością głosów. 

 
Więcej pytań nie zgłoszono. 
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Do punktu IV. Zakończenie sesji. 
 

 

O godzinie 16
18

– Przewodniczący obrad zamknął XXXV sesję Rady Miejskiej. Dziękując wszystkim za 

przybycie.  
 

 Integralną częścią protokołu jest nagranie. 

 

Protokołowała: 

Sylwia Tyrpa                                           
 

 

 

 

 

 


